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Obcím a městům, svazkům obcí či krajům 
opět kyne naděje na získání finanční podpory. 
V závěru minulého týdne se totiž sešla Rada 
Fondu ASEKOL, aby od 1. 2. 2011 vyhlásila 
grantové řízení pro rok 2011 v rámci poskyto-
vání finančních podpor z Fondu ASEKOL. 
Získat lze granty pro vytváření nových nebo 
zvýšení počtu stávajících míst zpětného odběru 
elektrozařízení v konkrétní lokalitě, nebo zlep-
šení jejich dostup-
nosti pro občany 
(Program Intenzita). 
Granty mohou žada-
telé obdržet také na 
zkvalitnění stávají-
cích míst zpětného 
odběru, zvýšení je-
jich kapacity, jejich 
rekonstrukce, zlepše-
ní jejich vybavení či 
zabezpečení s ohle-
dem na zpětný odběr 
elektrozařízení (Pro-
gram Rekonstrukce), 
případně na vzdělá-
vací a osvětové pro-
jekty vztahující se  
k problematice zpět-
ného odběru a recyk-
lace elektrozařízení (Program Osvěta). 

O granty mohou kromě územních samo-
správných celků žádat i další subjekty (např. 
svozové společnosti), avšak jen ve sdružení či 
asociaci s obcí, městem, krajem nebo svazkem 
obcí, přičemž budou preferovány právnické 
osoby, vůči nimž plní územní samosprávné 
celky úkoly zřizovatele nebo zakladatele nebo 
v nichž mají nadpoloviční majetkový či hlaso-
vací podíl v době podání žádosti. V Programu 
Osvěta se o podporu mohou ucházet také ne-
vládní neziskové organizace.  

Přihlášky do Grantového řízení se podávají 
na formuláři »Přihláška do grantového řízení«, 
který je na www.asekol.cz v sekci Fond ASE-
KOL, kde jsou i podrobnější informace o pod-
mínkách podpory. Vyplněnou přihlášku je nut-
no podat nejpozději do 31. 3. 2011 do 12 hod. 
v písemné podobě ve dvou výtiscích v zapeče-
těné obálce s označením »Fond ASEKOL« na 
adresu: ASEKOL s.r.o., Československého 

exilu 2062/8, 143 00  
Praha 4. 
Fond ASEKOL byl 
zřízen na podporu 
veřejně prospěšných 
projektů zaměřených 
na zlepšení efektivity 
sběru elektroodpadu. 
Posláním a účelem 
Fondu je finanční či 
materiálová podpora 
neziskovým a veřej-
ně prospěšným pro-
jektům týkajícím se 
zpětného odběru a 
recyklace elektroza-
řízení i zvýšení cel-
kové efektivity systé-
mu zpětného odběru 
elektrozařízení. Pod-

pora může být poskytnuta formou daru, nebo 
dlouhodobého pronájmu. Fond ASEKOL loni 
podpořil 32 projektů. U osmi z nich šlo o nefi-
nanční plnění instalací E-domků – uzamykatel-
ných ocelových přístřešků pro zpětný odběr 
elektrozařízení. Ostatních 24 projektů dosáhlo 
na finanční podporu v celkové výši 2,26 mil. 
Kč. Nejčastějším typem finančně podpořeného 
projektu (celkem 9 projektů) se loni stala insta-
lace kamerového systému na zabezpečení sběr-
ného dvora.                                                 ( r š )  

K témuž více v březnovém vydání MO. 

Fond ASEKOL vyhlásil grantové řízení pro rok 2011 

Součástí jednání Rady Fondu ASEKOL byl i výjezd za 
několika projekty, kterým udělila grant loni. Členům 
rady se velmi líbil sběrný dvůr v Petrovicích na Pří-
bramsku, v němž fond podpořil instalaci kamerového 
systému.                                            Foto: Eva Zvěřinová 

 

Už tento týden si můžete přečíst 
únorové vydání 

Moderní obce! 
 

Mj. v něm najdete: 
• Rozhodčí doložka u nájem-
ního bydlení: Řešení, nebo 
past? 
• Jak úsporná opatření státu 
ovlivní hospodaření obcí 
• Řízení finančního zdraví 
obce aneb Učme se i od 
Tomáše Bati 

• Klíčem k prosperitě města je i vyjasněné financo-
vání MHD 
• Přínos vizualizací projektů si začaly uvědomovat 
už i radnice 
• Víceúčelový pruh pro cyklistickou infrastrukturu 
• Sasko: Inspirace za humny 
• Co lze letos očekávat v Operačním programu 
Životní prostředí 
• Projekt BioRegions podpoří vznik místních trhů  
s biomasou 
• Blended learning kombinuje běžnou výuku  
a e-learning 
• Nový daňový řád se týká rovněž obcí 
• Cenové výměry parkovného? 
• Zástupci krajů a obcí v orgánech obchodních 
společností /1 
• Střet zájmů u člena rady obce 
• Jsou zasedání rady obce »tajná«? 
 

PŘÍLOHA: Zpětný odběr 
• V obcích se ujímají červené kontejnery na elektro-
odpad 
• Zpětný odběr fotovoltaických panelů se v Evropě 
už prosazuje 
• V Česku je již téměř sedm set Zelených obcí 
• Zpětný odběr elektrozařízení v uplynulém roce 
stagnoval 
 

TÉMA: Regionální operační programy 
• Diskuse o čerpání evropských dotací po roce 
2013 už začala 
• Letos naposled se obce a města mohou zapojit 
do větších výzev 
• Regionální nástroje čerpání evropských peněz se 
osvědčily 
 

Ukázkové číslo časopisu ZDARMA  
si objednejte na tel. 800 11 00 22 nebo na  
http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=MO 

 

Předplatné si zajistěte na adrese 
http://predplatne.economia.cz 
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(Pokračování na stránce 3) 

Povodňové domky v Hrádku n. N. už mají své obyvatele 
Čtyři nově dokončené nízkoenergetické dvojdomky předalo město Hrádek nad Nisou na Liberec-

ku nejpostiženějším rodinám. Slavnostní předání se konalo 24. a 31. 1. za účasti zástupců vedení 
radnice, dodavatelů a médií. 

Loňská srpnová povodeň poničila ve městě téměř 500 nemovitostí. V rámci demoličních prací 
bylo nutné odstranit 11 bytových jednotek. Město se krátce po katastrofě rozhodlo vystavět nové 
byty a zažádat přitom o dotace z programu 
Ministerstva pro místní rozvoj (MMR) Podpo-
ra výstavby obecních nájemních bytů pro ob-
čany postižené živelní pohromou. Pokud by 
město stihlo dokončit stavbu do šesti měsíců 
od data vyhlášení třetího stupně povodňové 
aktivity, mohlo získat dotaci až 1 milion korun 
na každou bytovou jednotku.  

»Od počátku nám bylo jasné, že musí jít  
o nějaký montovaný systém. Vzhledem k ter-
mínu a zimnímu období by totiž nebylo možné 
stihnout zděnou stavbu,« vysvětlil starosta 
města Martin Půta. »Museli jsme vzít v úvahu 
i fakt, že se musíme postarat o to, aby postiže-
ní občané získali novou střechu nad hlavou co 
nejrychleji, ale také, aby náklady na bydlení 
byly co nejnižší,« doplnil. Dodavatelem se nakonec stala brněnská společnost Flexibuild, která 
staví z ekologicky recyklovaného materiálu. Její stavební systém je založen na sendvičových pane-
lech vyrobených z kombinace expandovaného polystyrenu a pevných desek, které vznikly slisová-
ním očištěných a rozdrcených obalů Tetra Pak.  

Práce na dvoupodlažních rodinných domech byly zahájeny koncem října, kdy byla položena 
základová deska, a od poloviny listopadu začala samotná výstavba. Nové bytové jednotky jsou 
navrženy jako 3+kk s užitnou plochou 65 m2 a jsou postaveny v pasivním standardu s využitím 
moderních technologií řízeného větrání s rekuperační jednotkou, která zajišťuje výměnu vzduchu 
bez ztráty tepla. To přinese významnou úsporu nákladů na topení i možnost městu čerpat dotaci  
z programu Zelená úsporám. Měsíční nájem bude činit zhruba 3500 korun. 

Celkové náklady na výstavbu včetně projektové přípravy, inženýrské činnosti, zajištění nutné 
infrastruktury a napojení na inženýrské sítě byly 19,1 milionu korun. Získaná dotace MMR je ve 
výši 9,2 milionu korun, město zažádalo také o 2,8 milionu korun z programu Zelená úsporám na 
podporu výstavby domů v pasivním standardu. Zbývajících 7,1 milionu korun radnice uvolnila ze 
svého rozpočtu. Domy budou v souladu s podmínkami dotace MMR 20 let ve vlastnictví města a 
jejich uživatelé v nájemním vztahu.                                                                                              ( r š )  

Predikce Ministerstva financí: HDP letos zřejmě vzroste o 2,2 % 
Ministerstvo financí (MF) zveřejnilo v pondělí 31. 1. aktuální 

makroekonomickou predikci pro Českou republiku. Konstatuje 
v ní, že oživení světové ekonomiky zůstává i nadále zatíženo 
mnoha nejistotami. Hlavní zdroje rizik jsou spojeny se stavem 
veřejných rozpočtů a situací v bankovním sektoru v některých 
zemích eurozóny. 

V České republice pokračuje oživování ekonomického výko-
nu. MF odhaduje, že v roce 2010 vzrostl reálný HDP o 2,5 %, 
přičemž hlavním zdrojem růstu byla pravděpodobně tvorba 
hrubého kapitálu v souvislosti s obnovováním zásob a v menší 
míře spotřeba domácností. Pro rok 2011 se očekává mírné zpo-
malení ekonomického růstu na 2,2 %, v roce 2012 by se HDP 
měl zvýšit o 2,7 %. »Odhad růstu české ekonomiky pro rok 
2011 je v souladu s předpovědí MMF, zatímco predikce Evrop-
ské komise, resp. OECD přinášejí vyšší čísla: 2,3 %, resp.  
2,8 %,« uvedl ministr financí Miroslav Kalousek. 

Pro roky 2011 a 2012 MF počítá s růstem spotřebitelských 
cen v horní polovině tolerančního pásma inflačního cíle ČNB, tedy mírně nad 2 %. Poměr deficitu 
běžného účtu platební bilance k HDP by měl zůstat na udržitelné úrovni. 

Na trhu práce se stále projevují důsledky recese, ovšem i zde by se situace měla začít pozvolna 
zlepšovat. V roce 2011 by se po dvou letech poklesu měla zaměstnanost zvýšit o 0,3 %, v roce 
2012 pak o 0,6 %. Míra nezaměstnanosti v roce 2010 zřejmě dosáhla vrcholu, v tomto a příštím 
roce by měla mírně klesat.  

Jak se v makroekonomické predikci dále uvádí, deficit sektoru vlády za rok 2010 dosáhl podle 
předběžných odhadů MF 4,8 % HDP. Z hlediska očekávaného vývoje výsledků vládního sektoru  
v roce 2011 je nová makroekonomická předpověď neutrální a predikce ve výši 4,6 % HDP se za-
tím nemění. »K dalšímu upřesnění dojde při zveřejnění dubnových notifikací vládního deficitu a 
dluhu. Předpokládám, že vzhledem k úsporným opatřením vlády dojde ke snížení tohoto odhadu,« 
dodal ministr financí Miroslav Kalousek.                                                                                      ( t z )  
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Na téma Energetika čistá a bezpečná 
Už 11. energetický kongres »Energetika 

čistá a bezpečná« se uskuteční 29.–31. 3. 2011 
v pražském hotelu Marriott (V Celnici 
10/1028, Praha 1). Kongres s mezinárodní 
účastí organizuje společnost Business Forum a 
záštitu nad ním převzala ministerstva průmys-
lu a obchodu a životního prostředí. Mezi hlav-
ní tematické okruhy patří například: Cesta EU 
a ČR k čisté a bezpečné energetice – politické 
cíle a ekonomická řešení; Racionální a pro-
myšlené využívání domácích energetických 
zdrojů – nové technologie a přístupy; Energe-
tika z jiného pohledu aneb Co společnost vy-
žaduje od energetiky?; Investiční příležitosti  
v oblasti energetické infrastruktury, v klasické 
a jaderné energetice – aktuální stav a vyhlídky 
do budoucnosti; Věda, výzkum, vzdělání – 
energetika příštích desetiletí – nové trendy; 
Dotace, legislativa a nové směry – vlivy půso-
bící na trh s elektřinou a plynem a další. Pro-
gram, přihlášku a další informace naleznete na 
www.business-forum.cz . 

I odborný seminář může být zajímavý... 
Stálá spolupracovnice a členka redakční 

rady Moderní obce Mgr. Jana Zwyrtek Ham-
plová připravila na 8. 3. od 9 do 16 hodin do 
budovy Automotoklubu v Praze (Opletalova 
29 – proti Hlavnímu nádraží) už tradiční a 
osvědčený praktický odborný seminář Zákon 
o obcích v každodenní praxi obcí a měst aneb 
Paragrafy trochu jinak. Akce s mottem  
»I odborný seminář může být zajímavý« je 
určena starostům, místostarostům, radním, 
zastupitelům, členům výborů zastupitelstev i 
úředníkům územních samosprávných celků a 
má se na ní mj. mluvit o takových tématech, 
jako je § 39 zákona o obcích; platný a neplat-
ný právní úkon obce; doložky podle § 41 zá-
kona o obcích apod. V bloku zaměřeném na 
efektivní obranu proti platebním výměrům 
vystoupí i Lenka Bártlová, starostka obce 
Rudoltice (okr. Ústí nad Orlicí) s příspěvkem 
Jak zachránit obci 160 milionů, zatímco Blan-
ka Kolečkářová, starostka obce Držovice (okr. 
Prostějov) promluví na téma Jak nám dobrá 
znalost práva samospráv mnohokrát pomohla. 
Účastníkům semináře budou k dispozici i 
písemné materiály Vzorové plány činnosti 
kontrolního a finančního výboru, Vzorový 
jednací řád výborů zastupitelstva s komentá-
řem, Tabulky pravomoci – obec s radou, obec 
bez rady obce apod. Hostem semináře bude 
herec a moderátor Vladimír Čech, který bude 
hovořit na téma Moje zkušenosti se samosprá-
vou aneb Je umění mluvit a známá tvář v poli-
tice výhodou? Více na www.hamplova.cz . 

Jak na obchodní závazkové vztahy  
Všem, kteří při výkonu svých povinností 

potřebují znalosti nejen smluvního obchodní-
ho práva ČR, ale také mezinárodního smluvní-
ho obchodního práva, je určen odborný semi-
nář »Obchodní závazky v tuzemsku a meziná-
rodním obchodu«. Cílem semináře, který při-
pravují stálý spolupracovník Moderní obce 
prof. JUDr. Karel Marek, CSc., a JUDr. Zde-
něk Kapitán, Ph.D.– oba z Právnické fakulty 

Zkolaudované dvojdomky čeká ještě povrchová 
úprava.                                   Foto: Simona Dvořáčková 

Ministr Miroslav Kalousek: Odhad 
růstu české ekonomiky pro rok 
2011 je v souladu s předpovědí 
MMF.                            Foto: archiv 
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Nepropásněte dnešní uzávěrku soutěže Zlatý erb 2011! 
Už pouze dnes se můžete přihlásit do soutěže Zlatý erb, kterou z pověření vyhlašovatele soutěže 

Sdružení Zlatý erb pořádá společnost WEBHOUSE, s.r.o. Soutěž je už tradičně organizována 
dvoustupňově, v krajských kolech (vyhlašovatelem je vždy příslušný kraj) a v následujícím kole 
celostátním. Spolupořadateli soutěže jsou portál územní 
samosprávy Města a obce online (http://mesta.obce.cz) a 
konference Internet ve státní správě a samosprávě – ISSS 
(http://www.isss.cz). Webové stránky soutěže naleznete na 
adrese: http://zlatyerb.obce.cz . 

Soutěžícími jsou města, městské části, obce a kraje ČR. 
Předmětem soutěže jsou oficiální webové stránky a elek-
tronické služby měst, městských částí, obcí a krajů České 
republiky, přičemž v krajském kole hlavního města Prahy 
se hodnotí městské části.  

Ceny Zlatý erb jsou udělovány ve třech kategoriích: 
a) nejlepší webové stránky města (včetně magistrátů, městských částí a obvodů; v hl. m. Praze 

webové stránky městských částí pověřených výkonem státní správy, tj. Praha 1–22); 
b) nejlepší webové stránky obce (včetně městysů; v hl. m. Praze webové stránky ostatních měst-

ských částí); 
c) nejlepší elektronická služba. 
Na základě počtu zaslaných hlasů uživatelů webových stránek vztažených na jednoho obyvatele 

obce (podle údajů uvedených na portálu veřejné správy) se udělí také Cena veřejnosti. Udělena 
bude rovněž Zvláštní cena za nejlepší turistickou prezentaci. 

Osobní záštitu nad soutěží převzal František Vavera, státní tajemník a náměstek ministra vnitra 
pro veřejnou správu, legislativu a archivnictví. Nad cenou o nejlepší elektronickou službu převzal 
záštitu prezident Nejvyššího kontrolního úřadu František Dohnal. Krajská kola vyhlašují kraje ČR. 
Soutěž jako součást konference ISSS je pořádána pod záštitou Asociace krajů České republiky, ve 
spolupráci s Ministerstvem pro místní rozvoj, sdružením Český zavináč, Svazem měst a obcí ČR a 
portálem Města a obce online.  

Cílem soutěže je podpořit modernizaci místní a regionální veřejné správy prostřednictvím rozvo-
je informačních služeb poskytovaných občanům i specifickým skupinám uživatelů s využitím in-
ternetu a ostatních elektronických médií a přispět tak k rozvoji kvality života ve městech, obcích a 
krajích České republiky.                                                                                                                ( t z )  

Kraje chtějí systematický boj s korupcí i na své úrovni 
Pod názvem Metodická podpora protikorupčních 

aktivit krajů vzniká na úrovni Asociace krajů (AK) ČR 
nový projekt prevence korupce. Předseda AK ČR, 
hejtman Jihomoravského kraje Michal Hašek, se k 
tomu již sešel s výkonným ředitelem Americké ob-
chodní komory Westonem Staceym a ředitelem 
Transparency International Davidem Ondračkou. Pří-
tomni byli i Valtr Komárek, bývalá nejvyšší státní zá-
stupkyně Marie Benešová a Martin Pecina, kteří se pro 
nový projekt stanou konzultanty AK ČR.  

Podle Michala Haška jde o to, nejdříve provést ana-
lýzu současného boje s korupcí na úrovni jednotlivých 
krajů, pokračovat komparativními studiemi a pak začít 
společně připravovat strategii boje s korupcí. »Provedeme i školení pracovníků jak krajských úřa-
dů, tak volených politiků – a budeme se snažit prezentovat celou tuto problematiku veřejnosti včet-
ně možnosti elearningových kurzů a speciálních webových stránek,« poznamenal předseda AK 
ČR. Dále připomněl, že Americká obchodní komora loni před parlamentními volbami připravila 
téměř 40 doporučení na zlepšení legislativního prostředí v boji s korupcí. Michal Hašek vyzdvihl i 
zapojení Transparency International do projektu, neboť v tomto ohledu již dříve začala individuál-
ně spolupracovat s některými kraji.  

Projekt se nezaměří pouze na veřejné zakázky, ale též na různé schvalovací procesy, které souvi-
sejí s výkonem veřejné správy, například na schvalování územních plánů. Počítá se i s tím, že zpro-
středkovaně bude směřovat i na komunální politiky. »Z projektu by měla vzejít i různá doporučení, 
která by měla doplnit aktuální vládní strategii o opatření, která tam zatím nenacházíme, ale měla 
by dosah i na prevenci korupce v regionech,« dodal Michal Hašek.                                             ( t z )  

V Ostravě vznikne špičkové ekologické výzkumné centrum  
Moderní výzkumné pracoviště, první svého druhu v České republice, má být do konce roku 2013 

vybudováno v Ostravě. Vysoká škola báňská – Technická univerzita (VŠB-TU) vybuduje v rámci 
Institutu environmentálních technologií (IET) výzkumné centrum, které se bude zabývat energetic-
kým využitím odpadů a studiem možného dopadu použitých technologií na prostředí. V areálech 
VŠB-TU a OU vyroste výzkumný pavilon a další pracoviště pro přibližně 50 specialistů.  

(Pokračování na stránce 4) 

Masarykovy univerzity v Brně, je prohloubit 
orientaci jeho účastníků v tuzemské i meziná-
rodní úpravě obchodních závazkových vztahů 
a také ve spletitých kategoriích mezinárodního 
smluvního obchodního práva. Řada subjektů 
práva totiž v těchto vztazích stále ještě dosti 
chybuje. Oba lektoři proto chtějí přesně vyme-
zit, kdy jde o obchodní závazkové vztahy a 
kdy nikoli, kdy se řídíme jednotlivými prame-
ny a pravidly obchodního práva, upozornit na 
kontraktační chyby během realizace a splnění 
a navrhnout jejich řešení. Tento výklad se 
stane východiskem pro definici specifik mezi-
národního obchodu, zejména pokud jde  
o uzavírání smluv, předsmluvní odpovědnost, 
používání a závaznost nestátních prostředků 
regulace ve vztazích se zahraničními partnery.  

Účastníci semináře na závěr obdrží osvědče-
ní o jeho absolvování. Seminář se uskuteční 
13. 4. na Právnické fakultě v Brně, Veveří 70, 
učebna číslo 038 od 9 do 14 hodin (prezence 
účastníků od 8.30 hod.). Elektronickou při-
hlášku a další organizační informace získáte 
na www.law.muni.cz v sekci Semináře. 

Přednáška T. Sedláčka v Českých Budějovicích 
Europe Direct a Eurocentrum České Budějo-

vice srdečně zvou na přednášku »Křížem krá-
žem« hlavního makroekonomického stratéga 
ČSOB Tomáše Sedláčka na téma ekonomická 
krize a zavedení eura v České republice. Před-
náška se uskuteční 8. 2. od 14.30 na Krajském 
úřadě Jihočeského kraje v sále Zastupitelstva. 
Občerstvení bude zajištěno. Organizátoři žá-
dají o včasný příchod kvůli registraci účastní-
ků. Sál bude otevřen již od 14.00. 

STUDIO AXIS zve na semináře 
Mimo jiné také úředníkům územní veřejné 

správy jsou určeny únorové odborné semináře 
pražské společnosti STUDIO AXIS. Již 17. 2. 
to bude seminář, který pod názvem »Odpo-
vědnost za škodu způsobenou při výkonu 
veřejné moci ve stavebním řízení« povede 
Mgr. Jiřina Bucharová z Ministerstva pro 
místní rozvoj. Tématem semináře bude postup 
při uplatnění nároku na náhradu škody vůči 
státu podle zákona č. 82/1998 Sb., a to přede-
vším z hlediska rozsahu a výše finanční škody 
i nemajetkové újmy, k nimž došlo při pochy-
beních ve stavebním řízení. »Realizace bezba-
riérového prostředí pro zrakově a pohybově 
postižené« je název semináře, který se usku-
teční 22. 2. a zaměřen bude na legislativní i 
technické podmínky pro zajištění bezbariéro-
vého užívání pozemních staveb a pozemních 
komunikací dle vyhlášky č. 398/2009 Sb. 
Přednášet budou Petr Lněnička, SONS, a doc. 
Ing. arch. Irena Šestáková z Fakulty architek-
tury ČVUT. Třetí seminář »Novela zákona  
o veřejných zakázkách«, který se uskuteční 
24. 2., povede Mgr. Tomáš Machurek, certifi-
kovaný lektor MMR (stálý spolupracovník 
redakce Moderní obce), jenž se zaměří na 
velkou novelu zákona č. 137/2006 Sb., o ve-
řejných zakázkách, kterou připravilo Minister-
stvo pro místní rozvoj. Všechny tři semináře 
se uskuteční v sídle STUDIA AXIS – Lisabon-
ská 4, Praha 9. Více informací a přihlášky na 
semináře najdete na www.studioaxis.cz . 

(Pokračování ze stránky 2) 
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FIDIC – pojem, který se vyplatí znát 
Smluvní podmínky FIDIC – zásady a pro-

blémové body je název semináře, který pořádá 
Stavební fakulta ČVUT v Praze, katedra  
ekonomiky a řízení ve stavebnictví dne 5. 4.  
v učebně fakulty B 367 v Praze-Dejvicích. 
FIDIC je zkratka pro obchodní podmínky, 
postupy a vzorové smlouvy, jež jsou zavede-
ným mezinárodním smluvním vzorem ve sta-
vebnictví. Seminář je určen především pracov-
níkům, kteří se zabývají stavebními kontrakty; 
zejm. pracovníkům investorských a právních 
útvarů centrálních orgánů, krajských, měst-
ských a obecních úřadů, dále zaměstnancům 
stavebních firem, projektových organizací a 
samostatným právním subjektům. Účastníci 
získají přehled zejména o zásadách FIDIC a 
jeho problémových bodech. Problematiku si 
osvětlí v případových studiích a diskusi. Tě-
žiště spočívá ve výkladu Red Book 1999. Lek-
tory semináře budou doc. Ing. Aleš Tomek, 
CSc., vedoucí katedry ekonomiky a řízení ve 
stavebnictví Stavební fakulty ČVUT v Praze, 
a Ing. Jaromír Kačena, pracovník MOOT  
MACDONALD Praha, s.r.o. Bližší informace 
o semináři podá doc. Ing. Václav Jelen, CSc., 
tel. 224 354 531, e-mail jelen@fsv.cvut.cz .  

Jak ušetřit v rozpočtu obce, města, kraje 
Evropská asociace místních samospráv 

Energy Cities uspořádala v Praze spolu s Ná-
rodní sítí Zdravých měst ČR a dalšími spolu-
pracujícími organizacemi workshop zaměřený 
na téma efektivního hospodaření s energiemi 
na místní úrovni a na zkušenosti z měst, která 
se již připojila k Úmluvě starostů a primátorů 
k udržitelné energetice se závazkem snížit do 
roku 2020 emise CO2 o 20 %. Workshop zá-
jemcům nabídl velmi praktické informace v 
tématu personálních kapacit pro energetický 
management ve městech, přinesl příklady, jak 
zpracovat Počáteční bilanci emisí či Akční 
plán udržitelného energetického rozvoje. Kon-
krétní příklady z praxe prezentovali zejména 
zástupci Energetické agentury Města Nitra, 
kteří zdůraznili, že »investice do oblasti ener-
getických úspor či energetického managemen-
tu je jedna z nejrychleji návratných investicí, 
které může město udělat«. Zkušenosti z evrop-
ských měst, která se připojila k Úmluvě, před-
stavila Jana Cicmanová z asociace Energy 
Cities. Zástupci dalších odborných partnerů – 
asociace Národní síť Zdravých měst, SEVEn - 
středisko pro efektivní využívání energie či 
PORSENNA o.p.s.– krátce komentovali způ-
soby, jak zapojit místní partnery, organizace, 
firmy a občany do plánování aktivit spojených 
s úsporami energie nebo jak efektivně využí-
vat finanční zdroje EU, národní či městské 
dotační programy. Na webové stránce 
www.zdravamesta.cz/workshop-CoM jsou  
k dispozici základní informace k Úmluvě, 
budou tam dodány přednesené prezentace i 
fotografie z akce.  

Na celkové náklady ve výši 270 mil. Kč přispěje téměř 230 mil. Kč Evropská unie prostřednic-
tvím Operačního programu Výzkum a vývoj pro inovace. Zbývajících 40 mil. Kč získá univerzita 
ze státního rozpočtu ČR. Do činnosti IET budou přímo zapojeni studenti VŠB-TU a Ostravské 
univerzity, která je partnerem projektu.  

Pracoviště se stane vedoucím ekologickým výzkumným centrem v této oblasti. »Jedním z hlav-
ních úkolů centra bude řešení problematiky energetického využití odpadů, jež by vedlo k omezení 
jejich skládkování. Problém nakládání s odpady řeší snad každé město a nové centrum by mohlo 
výrazně pomoci k jeho řešení,« uvedl ředitel projektu profesor Karel Obroučka. IET se bude také 
zabývat tím, jak zlepšit proces čištění spalin a vod plynoucích z energetického využití odpadů. 
Zároveň zhodnotí dopady technologií na životní prostředí a ekosystém.                                      ( t z )  

Ostravská novinka: Do žlutých kontejnerů i kovové obaly 
Obyvatelé města Ostravy mohou od začátku ledna třídit kromě plastů, papíru, skla a nápojových 

kartonů také kovové obaly, tedy především plechovky od potravin a nápojů a kovové obaly od 
kosmetiky. Kovové obaly lze vhazovat do žlutých kontejnerů na plast. Město Ostrava ve spoluprá-
ci se svozovou společností OZO Ostrava se tímto krokem snaží 
posílit separaci, která umožní další využití odpadu. »Město  
v souladu se státními cíli a Plánem odpadového hospodářství 
města Ostravy postupně rozšiřuje síť stanovišť pro separované 
složky komunálního odpadu – papír, plast spolu s nápojovým 
kartonem a sklo. S podporou občanů množství těchto složek 
odložených do speciálních nádob každoročně narůstá. Rozhodli 
jsme se tedy ověřit možnost rozšíření tohoto systému o sběr další 
obalové složky odpadů, a to o kovové obaly,« řekl náměstek 
primátora pro životní prostředí Dalibor Madej. 

Třídění kovových obalů v celé Ostravě předcházel pilotní pro-
jekt, jehož cílem bylo zjistit, zda je výhodnější třídit kovové oba-
ly do speciálních popelnic nebo společně s plasty a nápojovými kartony. »Pro pokus jsme vybrali 
dvě oblasti města, které se liší typem zástavby a hustotou obyvatel – Výškovice a Slezskou Ostra-
vu. Ve Výškovicích lidé od března do listopadu minulého roku třídili kovy společně s plasty, ve 
Slezské Ostravě jsme rozmístili popelnice vyhrazené pouze na kovové obaly,« popsala pilotní pro-
jekt tisková mluvčí OZO Vladimíra Karasová. V prosinci pak byl pilotní projekt vyhodnocen. Vý-
sledky potvrdily předpoklad, že společný sběr a svoz kovových obalů spolu s plasty a nápojovými 
kartony je levnější než sběr a svoz samostatný. »Dotřiďování na separační lince v Ostravě-Kun-
čicích se totiž muselo provádět v obou případech. Obsah žlutých kontejnerů je dotřiďován, neboť i 
typů plastu s rozdílným způsobem dalšího zpracování je několik. Ale i u samostatného sběru kovo-
vých obalů bylo dotřídění nezbytné – jen necelých 60 % obsahu sběrných nádob tvořily využitelné 
kovy. Asi 20 % obsahu tvořily zcela jiné materiály (plast, sklo apod.), zbývajících 20 % nevyuži-
telné kovy (znečištěné nebo nebezpečné),« vysvětlila Vladimíra Karasová. Za devět měsíců trvání 
pilotního projektu vytřídili obyvatelé Výškovic a Slezské Ostravy dohromady téměř 5300 kg kovo-
vých obalů, z tohoto vybrali pracovníci OZO Ostrava pro další využití více než tři tuny kovu. 

Hlavním cílem města i svozové společnosti je rozšířit množství odpadů, které se dají znovu vyu-
žít jako suroviny. »Je to další krok pro rozvoj separace odpadu na Ostravsku. Kovové obaly sice 
netvoří výrazný podíl na složení komunálních odpadů, přesto jejich třídění umožní zvýšit materiá-
lové využití odpadů a přispět tak k ochraně životního prostředí,« poznamenal ředitel společnosti 
OZO Ostrava Karel Belda. Vytříděné kovové obaly spolu s kovy, které OZO vytřídí z objemných 
odpadů a elektroodpadů, se budou dodávat k dalšímu zpracování do hutí.   

Na všechny žluté kontejnery umístilo OZO Ostrava šedé samolepky, z nichž se občané dozvědí, 
které druhy kovových obalů mohou vhazovat. Jde především o plechovky od potravin a nápojů, 
které jsou čisté, bez zbytků potravin, a kovové obaly od kosmetiky – sprejů, krémů apod. Nepatří 
sem kovové obaly od barev, insekticidů, pesticidů a jiných chemikálií. Ty patří jako nebezpečný 
odpad do sběrných dvorů. Obsah žlutých kontejnerů bude stejně jako dosud svážen na třídicí linku 
OZO Ostrava, kde bude připravován k dalšímu materiálovému či energetickému využití.          ( z r )  

(Pokračování ze stránky 3) 
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Model CAF  
Model CAF (The Common Assessment Framework) představuje jednu z možností, jak uřídit vlastní systém 

managementu ve sféře, kde není možné exaktně měřit produkty. Tento systém managementu je založen 
především na principu sebehodnocení. Struktura modelu je složena z pěti kritérií předpokladů a čtyř kritérií 
výsledků. Z tohoto vyplývá, že se jedná vlastně o kontinuální analýzu organizace, na základě níž jsou výsled-
ky přetaveny v opatření, která lze aplikovat zpět do kvalitativního posunu předpokladů.  

Více se dočtete na http://www.legroconsult.cz/index.php?page=page&kid=45 . 
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